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اخذ ضریب تاثیر )IF( نشریه علوم و فناوری نساجی و پوشاک از پایگاه استنادی 
علوم جهان اسلام )ISC( فصلنامه علوم و فناوری نساجی، دارای ضریب تاثیر 
شد. ضریب تأثیر  )Impact Factor(یک شاخص کمی است که برای ارزیابی، 
مقایسه و رتبه بندی نشریات علمی در رشته های مختلف در سطح ملی یا برای 

مقایسه مجله ها در سطح بین المللی به کار گرفته می شود. 
 این شاخص نشان دهنده فراوانی استنادهایی است که در طول یک دوره زمانی 
مشخص در یک نشریه داده می شود که با حمایت نویسندگان، داوران، اعضای 
هیات تحریریه، فصلنامه علوم و فناوری نساجی در سال 1396 موفق به اخذ 

ضریب تاثیر 0/063 از پایگاه استنادی علوم جهان اسلام شد.
لازم به یادآوری است این مجله ، دارای مجوز انتشار با اعتبار علمی– ترویجی 
)ISC( از کمیسیون بررسی نشریات کشور، وابسته به وزارت علوم، تحقیقات 
و فناوری به زبان فارسی توسط موسسه نساجی امروز، منتشر میشود و کلیه 
مقالات علمی-پژوهشی دریافتی در محورهای مرتبط با علوم و مهندسی نساجی 
را پس از داوری توسط اعضای هیأت علمی دانشگاه ها و موسسات علمی، 
تحقیقاتی دارای مجوز از وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، در صورت پذیرش 
از نظر کیفیت ارائه مطالب، روزآمد بودن موضوع، و تناسب آن با اهداف مجله 

به چاپ می  رساند.

اخذ ضریب تاثیر )iF( نشریه علوم و فناوری نساجی و پوشاک از 
)iSC( پایگاه استنادی علوم جهان اسلام

به منظور تحقق شعار سال کارخانه بافت بلوچ ایرانشهر با راه اندازی خط جدید ریسندگی 
در این کارخانه به دنبال استخدام 120 نفر و تولید 15 تن نخ در روز است.  علیرضا ارغایی 
مدیرعامل شرکت گسترش صنایع بلوچ) کارخانه فراگیر بافت بلوچ ایرانشهر(  با بیان 

اینکه در حال حاضر 127 نفر در این کارخانه مشغول به کار هستند، اظهار کرد: مدت دو 
سال است که خط ریسندگی بافت بلوچ با کمک های دولتی خریداری شده که در حال 

نصب جهت توسعه کارخانه هستیم.
به گزارش  آرمان اقتصادی ، وی ادامه داد: در حال حاضر روزانه یک تن نخ در این کارخانه 

تولید می شود که با راه اندازی خط جدید میزان تولید را به 15 تن در روز خواهیم رساند.
 ارغایی با بیان اینکه با آغاز به کار خط جدید 120 نیروی دیگر نیز در این کارخانه مشغول 
به کار می شوند، تصریح کرد: در آتش سوزی سال 88 که تمام امکانات این کارخانه از 
بین رفت باید مجددا ماشین آلات اصلی برای ارتقاء آن خریداری شود که خط ریسندگی 
قسمت اول این ارتقاء است سپس اقدام به خرید خط بافندگی می کنیم.  مدیرعامل 
کارخانه فراگیر بافت بلوچ ایرانشهر با بیان اینکه در حال مذاکره جهت خرید خط بافندگی 
هستیم، تصریح کرد: به همان اندازه که به دنبال خرید خط جدید هستیم به دنبال بازسازی 
تاسیسات این کارخانه نیز هستیم.  وی با بیان اینکه هزینه خرید خط ریسندگی 50 میلیارد 
تومان بوده است، خاطر نشان کرد: از اوایل پاییز سال جاری خط جدید راه اندازی می شود.

 ارغایی در خصوص صادرات افزود: صادرات نداریم چون عملا تولید نخ، مصرف داخلی 
دارد و کارخانه های داخلی نیاز دارند.

 وی در ادامه در خصوص اخبار منتشر شده در فضای مجازی مبنی بر اینکه کارخانه تبدیل 
به انبار لبنیات شده است، اضافه کرد: سال 92 سردخانه ای به منظور کمک به کشاورزان 
در اینجا نصب شد که این سردخانه کار اصلی اش نگهداری خرماست تا در فصلی که خرما 

برداشت می شود کشاورزان مجبور نباشند به خاطر عدم نگهداری آن را ارزان بفروشند.
 مدیرعامل کارخانه فراگیر بافت بلوچ ایرانشهر با بیان اینکه نزدیک 6 هزار تن ظرفیت این 
سردخانه است که بخش عمده ان خرماست ، گفت: لبنیات جایی در این سردخانه ندارد ما 

سرد خانه زیر صفر هم برای نگهداری گوشت داریم.

راه اندازی خط جدید ریسندگی در بزرگترین واحد نساجی کشور
تولید 15 تن نخ در روز و استخدام 1۲0 نفر
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رئیس اتاق بازرگانی ایران گفت: پارلمان بخش خصوصی تبعات منفی قرارداد تعرفه 

ترجیحی ایران با ترکیه را منتشر می کند. غلامحسین شافعی رئیس اتاق بازرگانی ایران با 
اعلام این مطلب گفت: انعقاد قراردادهای تجاری دوجانبه و چندجانبه میان کشورها می تواند 
حضور مثبت و مؤثر کشورها را در عرصه تجارت جهانی تضمین کند، اما قرارداد تعرفه 

ترجیحی که میان ایران و ترکیه منعقد شد، دارای چنین مشخصه ای نیست.
 وی افزود: با توجه به عدم رعایت منافع اقتصادی ایران در تدوین قرارداد تعرفه ترجیحی 
میان ایران و ترکیه و عدم استفاده از نظرات کارشناسان و فعالان اقتصادی شاهد آثار بسیار 

منفی این قرارداد بر روی اقتصاد کشور هستیم.

 رئیس اتاق بازرگانی ایران تصریح کرد: قرارداد تعرفه ترجیحی که میان ایران و ترکیه منعقد 
شده است، موجب شده تا تراز تجاری میان دو کشور به نفع ترکیه مثبت شود. 

به گزارش خبرگزاری فارس،  شافعی با بیان اینکه اتاق بازرگانی ایران تبعات 10 ماهه اخیر 
اجرای قرارداد تعرفه ترجیحی میان ایران و ترکیه را بررسی کرده است، ادامه داد: نتیجه این 
بررسی ها تا دو هفته آینده منتشر می شود، تا تبعات اجرای چنین قراردادی بر روی اقتصاد 
ایران مشخص شود.  رئیس اتاق بازرگانی ایران خاطرنشان کرد: اجرای قرارداد تجارت 
آزاد و تعرفه ترجیحی میان کشورهای همسایه راهکاری برای مقابله با قاچاق است، اما 
چگونگی تدوین و انعقاد و اجرای این قراردادها مهم است. متأسفانه قرار داد تعرفه ترجیحی 
ایران و ترکیه دارای چنین ویژگی نیست.  شافعی افزود: قرارداد تعرفه ترجیحی میان ایران 
و ترکیه به نفع ایران از لحاظ تجاری نیز نبوده است، تا جایی که در بازه زمانی ارزیابی اجرای 
این قرارداد ارزش صادرات کالا از ترکیه به ایران 2 میلیارد دلار و ارزش صادرات کالا از 
ایران به ترکیه به 40 میلیون دلار هم نرسیده است.  رئیس پارلمان بخش خصوصی با 
اشاره به پایین بودن اثرپذیری اقلام مورد نیاز ایران در قرارداد تعرفه ترجیحی که با ترکیه 
منعقد کرده است، گفت: در این قرارداد 114 قلم کالا مشمول تعرفه ترجیحی شده است 
که برای ترکیه 3 قلم اثرپذیری متوسط و 111 قلم کالا اثرپذیری خوب داشته، در حالی که 

اثرپذیری 4 قلم کالا برای ایران خوب و سایر اقلام ضعیف بوده است.
 وی با تأکید بر آثار منفی انعقاد قرارداد تجارت تعرفه ترجیحی میان ایران و ترکیه اظهار کرد: 

صنعت نساجی و خودروسازی ایران از این قرارداد دچار زیان های جدی شده اند.

رئیس اتاق بازرگانی ایران : نساجی و خودروسازی ایران 
از قرارداد تعرفه ترجیحی زیان  جدی دیده اند

فرایند رنگرزی یکی از مراحل مهم در صنعت نساجی محسوب می شود، که با چالش های 
متعدد فنی و زیست محیطی مواجه است.  یکی از چالش های اساسی در فرایند رنگرزی، 
توانایی کم برخی الیاف در جذب رنگ ها است که برای این امر، روش هایی برای غلبه بر 
این مشکل ارائه شده است، که با توجه به معایبی که این روش ها دارد، محققان دانشگاه 

آزاد واحد بیرجند روشی را برای بهبود خواص رنگرزی الیاف عرضه کردند.  به گزارش 
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری؛، این فرایند 
توسط پژوهشگران دانشگاه آزاد اسلامی واحد بیرجند با همکاری دو دانشگاه دیگر در فاز 
آزمایشگاهی  صورت گرفته است.  با توجه به سابقه دیرینه صنعت رنگرزی طبیعی در 
ایران، در این تحقیق به رفع یکی از مهم ترین مشکلات این فرایند یعنی میزان جذب کم 

رنگ زاها به الیاف اقدام شده است.
 بر این اساس هدف از انجام این طرح ارائه یک روش دوستدار محیط  زیست برای حذف 
روش اضافه کردن دندانه های سمی که معمولاً در رنگرزی سنتی استفاده می شود، از فرایند 
رنگرزی است.  در طرح حاضر به طور همزمان از فناوری پلاسما و گونه هایی از نانو مواد 

موسوم به »دندریمر« برای بهبود خواص رنگ پذیری الیاف پشم استفاده شد.
 بر اساس این گزارش، دندریمرها نانو ذرات پلیمری با گروه های فعال سطحی زیاد هستند 
که حضور آن ها موجب افزایش گروه های فعال سطحی و درنتیجه جذب سریع رنگ 
می شود،  الیاف پشم آماده سازی شده به کمک آزمون های میکروسکوپی الکترونی پویشی 

و آزمون هایی نظیر AFM، FT-IR و EDX مورد ارزیابی قرار گرفتند.

به منظور کاهش آلودگی های زیست محیطی؛ روشی نوین در رنگرزی الیاف پشمی ارائه شد
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مدیرکل دفتر صنایع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: پارسال 

صادرات کالاهای نساجی و پوشاک به حدود 970میلیون دلار رسید که در 
همسنجی با سال 95 رشد حدود 15درصدی داشت.

مدیرکل دفتر صنایع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 
پارسال صادرات کالاهای نساجی و پوشاک به حدود 970میلیون دلار رسید 

که در همسنجی با سال 95 رشد حدود 15درصدی داشت.
 افسانه محرابی درباره مهم ترین دستاوردهای صنعت نساجی در سالی که 

گذشت، افزود: یکی از مهم ترین دستاوردهای صنعت نساجی در سال گذشته، 
اجرای دستورالعمل چگونگی صدور گواهی فعالیت نمایندگان، توزیع کنندگان، 
دفاتر و شعب شرکت های خارجی عرضه کننده کالای پوشاک دارای نام و 

نشان تجاری)برند( بود.
به گزارش ایرنا، او اظهار کرد: در همین پیوند با اجرای ماده 3 دستورالعمل 
مذکور درخصوص سفارش گذاری و تولید درصدی از میزان واردات برندهای 
مذکور از طریق تولید کنندگان داخلی امید می رود که با فراهم آمدن زمینه 
تبادل اطلاعات و انتقال تجربیات و دانش فنی میان طرف های خارجی و 

ایرانی به تدریج شاهد رشد و شکوفایی این صنعت باشیم.
را  خود  مدارک  که  خارجی  71برند  از  تاکنون  کرد:  خاطرنشان  محرابی   
ارائه کردند 33برند از کشورهای انگلستان، ایتالیا، بلژیک، اسپانیا، فرانسه، 
سوییس، آلمان، هنگ کنگ، لهستان، کانادا و ترکیه برای سفارش گذاری 
با  اقدام به همکاری مشترک  در راستای اجرای ماده 3 دستورالعمل فوق 

تولیدکنندگان ایرانی کردند.
 این مسوول وزارت صنعت درباره مسائل و مشکلاتی که صنعت نساجی به 
آن مبتلاست، گفت: در مرحله نخست، موضوع واردات غیرقانونی مهم ترین 

مساله صنایع نساجی و پوشاک است.  

او اضافه کرد: در این زمینه، این دفتر با همکاری دستگاه های ذی ربط ازجمله 
ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گمرک جمهوری اسلامی ایران و 
با هماهنگی انجمن ها و تشکل های تولیدی و صاحبنظران امر اقدام ها و 
هماهنگی هایی در سال گذشته انجام شد که لازم است در سال جاری تداوم 

و گسترش یابد.  
محرابی توضیح داد: پیگیری برای اجرایی شدن فرآیند ثبت و اخذ شناسه کالا، 
آغاز اجرای فرآیند ثبت و اخذ شناسه کالا برای کالاهای موجود در سطح بازار 
و انبارها، پیگیری استمرار محدودیت های اعمال شده برای واردات پوشاک 
به مناطق آزاد به ویژه اقتصادی و تعمیم آن به سایر کالاها، پیگیری استمرار 
وارد نشدن کالاهای نساجی، پوشاک و کفش در قالب معافیت ها ازجمله 
ملوانی، مرزنشینی، کوله بری همچنین پیگیری بهبود روش های ارزیابی و 
ترخیص کالاهای هدف وارداتی از گمرکات کشور ازجمله این اقدام ها بوده 

است.  

ایجاد  نیز  و  برای حفظ وضعیت موجود  متناسب  ارائه تسهیلات  او گفت: 
تمایل به سرمایه گذاری جدید در راستای تامین نقدینگی واحدهای تولیدی 
موجود برای سرمایه در گردش و سرمایه ثابت، پیگیری ایجاد و گسترش 
اقدام های لازم درخصوص  شهرک های ویژه پوشاک و کفش، پیگیری و 
آموزش نیروی انسانی در صنعت، پیگیری تامین مناسب مواد اولیه واحدهای 
تولیدی ازجمله بهبود مواد پتروشیمی همچنین تسهیل فرآیند ورود موقت 
برای توسعه تولید صادرات محور و اختصاص تسهیلات سرمایه در گردش 
و بازسازی و نوسازی در قالب طرح رونق تولید و طرح بازسازی و نوسازی 
ابلاغی ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی، سایر اقدام های انجام شده برای حل 

مشکلات این صنعت بوده است.

افزایش 15 درصدی صادرات کالاهای نساجی و پوشاک در سال گذشته
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اهداف میان مدت و بلندمدت برای صنعت پتروشیمی در حالی تعیین می شود 
که بسیاری از این واحدها در کشور با نرخ و شیوه تامین خوراک از طرف دولت 
مشکل دارند.  به گزارش صمت، تامین زیرساخت و خوراک برای مجتمع های 
پتروشیمی از مهم ترین وظایف دولت در این زمینه به شمار می رود؛ وظایفی که 
در دولت یازدهم تا حدی بهبود یافت اما در ماه های گذشته بخشی از مشکلات 

پیشین دوباره به وجود آمده و فعالان این صنعت را به ستوه آورده است.
درباره وضعیت  علی گلمرادی، نماینده مردم ماهشهر در مجلس شورای اسلامی 

واحدهای پتروشیمی در سایت این شهرستان  گفت: در دولت یازدهم دولت 
متوجه اهمیت بخش پتروشیمی در کشور شد و این اتفاقی بود که پیش از آن 
شاهدش نبودیم. در دولت های نهم و دهم به نظر می رسید وزارت نفت تمایلی 
به حمایت از صنعت پتروشیمی ندارد و ترجیح می دهد با خام فروشی نفت بودجه 

مورد نیاز را کسب کند.
 این عضو کمیسیون انرژی در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه در 
سال های گذشته در صنعت پتروشیمی دستاوردهای خوبی حاصل شده، افزود: 
خوشبختانه مدیریت کلان کشور در سال های گذشته نگاه ویژه ای به بخش 
پتروشیمی داشت و این صنعت اکنون رو به رشد بوده و در مسیر توسعه قرار 
نیز وجود دارد که عملکرد  نارسایی ها  البته برخی مشکلات و  گرفته است. 
دولت در این زمینه نشان دهنده تلاش برای رفع آنها است اما در زمینه خوراک 

مشکلات هنوز برطرف نشده و شاهد وضعیت نامناسبی هستیم.
گلمرادی با بیان اینکه بزرگترین میدان گازی جهان در ایران وجود دارد و با 
قطر مشترک است، گفت: ایران دومین دارنده ذخایر گاز به شمار می رود اما هنوز 
در زمینه تامین خوراک مشکل داریم. متاسفانه بین مشکل تامین خوراک و 
دسترسی به منابع گازی هیچ تناسبی وجود ندارد و هنوز در بخش تامین خوراک 

با مشکلاتی روبه رو هستیم.

 این مشکلات با توجه به منابع گازی ایران و توان پارس جنوبی در بهره برداری 
و تولید گاز قابل قبول نیست. خوراک، آب و برق از مهم ترین زیرساخت های 
صنعت پتروشیمی به شمار می روند. بر این اساس باید در نظر داشته باشیم اگر 
دولت می خواهد در حوزه پتروشیمی سرمایه گذار خارجی جذب کند، باید در تامین 

زیرساخت های مورد نیاز این صنعت عملکرد بهتری داشته باشد.
 این عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه سرمایه گذاری 
جلوگیری  گاز  و  نفت  خام فروشی  از  اینکه  بر  علاوه  پتروشیمی  صنعت  در 
می کند، به راه اندازی صنایع پایین دستی نیز منجر می شود، توضیح داد: پیش از 
راه اندازی این صنعت در کشور، نساجی ایران همیشه با مشکل تامین مواد اولیه 

پتروشیمیایی روبه رو بود. 
اکنون خوشبختانه این مشکل تا حد بسیاری برطرف شده است. هر چند هنوز 
واحدهای نساجی با مشکلاتی روبه رو هستند اما معضلات بخش تولید در کشور 
باید مقطعی و کارشناسی شده برطرف شود تا دیگر شاهد بازگشت آن مشکلات 

نباشیم.
وی افزود: کامل کردن زنجیره تولید محصولات پتروشیمی نیز از دیگر نیازهای 
ایران به شمار می رود که در برخی موارد این سیاست باید با سرمایه های خارجی 
اجرا شود. بخش خصوصی در ایران توان سرمایه گذاری و دانش فنی راه اندازی 
برخی کارخانه های پتروشیمی برای تولید گریدهای خاص را ندارد، بر این اساس 
می توان با افزایش سطح تعاملات بین المللی در این زمینه نیز به موفقیت های 

خوبی دست یافت.
 وی با اشاره به اینکه در برنامه ششم توسعه تولید 100 میلیون تن محصول 
پتروشیمی در سال هدف گذاری شده، اظهار کرد: ظرفیت و توان تولید این 
محصول در کشور به میزانی است که می توان با مدیریت مناسب حتی زودتر از 
مدت تعیین شده در برنامه ششم توسعه به این هدف دست یافت اما متاسفانه 
گام های جدی برای رفع مشکلات یادشده برداشته نشده است. دولت باید هرچه 
سریع تر زیرساخت های صنعت پتروشیمی را در کشور تقویت کند تا این صنعت 

با رشد خود مانع از خام فروشی نفت و گاز شود.
 گلمرادی با بیان اینکه ظرفیت های مناسبی برای صنعت پتروشیمی در ایران 
وجود دارد، گفت: از جمله مزیت های ایران در صنعت پتروشیمی دسترسی به 
گاز و آب است. با این حال عمده گاز در بخش نیروگاهی و خانگی مصرف و 
مشکلات بخش پتروشیمی نیز از اینجا شروع می شود. اگر دولت بتواند با افزایش 
نرخ گاز در بخش خانگی یا اصلاح الگوی مصرف مانع هدررفت این محصول 
شود، حوزه پتروشیمی در اشتغالزایی مستقیم و غیرمستقیم و ارزآوری به کشور 

کمک خواهد کرد.

پتروشیمی و رفع معضل نساجی
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وزیر کشور با تاکید بر لزوم حمایت جدی تر دستگاه ها از تولید پوشاک ایرانی-

اسلامی، گفت: دولت آمادگی دارد برای تولید و عرضه پوشاک ایرانی - اسلامی 
تسهیلات ویژه پرداخت کند.

 عبدالرضا رحمانی فضلی در نود و نهمین جلسه شورای اجتماعی کشوربا موضوع 

بررسی آخرین وضعیت حجاب در کشور برگزار شد، افزود: حجاب مسئله ای 
فرهنگی و اجتماعی است.

 وزیر کشور اظهار داشت: این موضوع فرهنگی که بخشی از آن به مسائل 
اعتقادی برمی گردد، به اقدامات مبنایی، دقیق و مداوم با در نظر گرفتن جنبه 

های تشویقی همراه با اقناع سازی، همکاری و وفاق نیاز دارد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشو، رحمانی فضلی در ادامه افزود: از 
سوی دیگر انجام وظیفه و تکلیف همراه با اعتقاد، باور و گرایش دل و قلب توسط 
خود فرد صورت می گیرد، لذا در گام نخست باید اعتقاد و ایمان داشته باشیم این 
موضوع را بر اساس تکالیف قانونی و شرعی که داریم پیگیری و ترویج کنیم. 
همچنین با ایجاد مشوق هایی باید انگیزه بیشتری هم در افراد به وجود بیاوریم.

قائم مقام رئیس شورای اجتماعی کشور با بیان اینکه این سازمان اجرای مصوبات 
را پیگیری جدی کند، تصریح کرد: برنامه جامع و تقسیم کار ملی که در گذشته 
وجود داشته کماکان وجود دارد لذا با توجه به گذشت زمان و ایجاد شرایط متفاوت 
در جامعه باید از دستگاه ها نظرخواهی صورت گیرد تا بر اساس شرایط جدید یک 

بازنگری در این برنامه جامع و تقسیم کار ملی صورت پذیرد.
رحمانی فضلی بیان داشت: از سوی دیگر در اجرای این برنامه ضمانت اجرایی 
دیده نشده که باید در بازنگری جدید به این مسئله توجه شود. ظرف یک ماه 
آینده نسبت به جمع بندی نهایی در این خصوص اقدام شود تا آن را به شورای 

عالی انقلاب فرهنگی ارائه کنیم.
 وزیر کشور با اشاره به اقدامات وسیع دشمنان در زمینه فرهنگی و ترویج اقدامات 
تضاد با فرهنگ اسلامی تأکید کرد: حرکت بر خلاف این جریان عظیم بین 

المللی کار بسیار سختی است بنابراین باید نهایت تلاش خودمون کنیم و نباید 
ناامید شویم.

رحمانی فضلی با تاکید بر لزوم حمایت جدی دستگاه ها از تولید پوشاک ایرانی – 
اسلامی بیان کرد: در الگوسازی باید سلیقه مردم، قوانین شرعی و عادی در نظر 
گرفته شود، همچنین در تولید پوشاک اسلامی اقدامات خوبی صورت گرفته که 

باید با تمهیدات ویژه تاثیرپذیری آن را در جامعه بیشتر کنیم.
وزیر کشور تصریح کرد: در همین زمینه دولت آمادگی دارد که در تولید و فروش 
و عرضه پوشاک ایرانی – اسلامی تسهیلات مختلف پرداخت کند، همچنین این 
آمادگی وجود دارد که در زمینه عرضه و فروش پوشاک ایرانی اسلامی نسبت به 

ارائه تسهیلات ویژه  اقدام شود.
 رحمانی فضلی از سازمان امور اجتماعی کشور خواست ارزیابی دقیقی از عملکرد 

دستگاه ها بر اساس مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی صورت گیرد.
وزیر کشور یادآور شد: در حوزه اجماع سازی بین مسئولان در مسائل فرهنگی 
و اجتماعی باید روش های عملی آن را بیابیم، مهمترین محور اجماع سازی و 
همگرایی قانون است، زیرا در مسائل سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و ... همواره 
دیدگاه های مختلفی وجود دارد، لذا اگر در این زمینه قانون داشته باشیم همه 

موظف هستند قانون را اجرا کنند.
رحمانی فضلی تاکید کرد: دستگاه هایی مانند آموزش و پرورش و دانشگاه ها 
که در حوزه فرهنگی و اجتماعی نقش کلیدی دارند، باید با برنامه های عملی 

اثرگذاری بیشتری را در حوزه فرهنگی و اجتماعی ایفا کنند.
 وزیر کشور ادامه داد: سازمان صدا و سیما تاثیر بالاتری بین سایر دستگاه ها در 
ترویج مسائل فرهنگی و اجتماعی و ... به خصوص در زمینه فرهنگ سازی 
دارد، بنابراین این سازمان باید جدی تر از گذشته در حوزه مسائل اجتماعی به 

خصوص موضوع عفاف و حجاب اقدام کند.
رحمانی فضلی تصریح کرد: همچنین حوزه های علمیه و سازمان تبلیغات 
اسلامی به عنوان متولیان ترویج و استحکام اعتقادات و فرهنگ مردم باید 

گام های اساسی تری در این خصوص بردارند.
رحمانی فضلی گفت: با اقناع سازی، اقدامات فرهنگی، اهمیت دادن بر همگرایی، 
همکاری، دل جوانان را به دست آوردن، انجام آموزش های لازم و فرهنگ 

سازی می توانیم در مسئله عفاف و حجاب تاثیرگذاری بیشتری داشته باشیم.
و  کرد  تاکید  حجاب  مسئله  در  مخرب  اقدامات  توقف  لزوم  بر  کشور  وزیر 
اظهارداشت: تشکیل کارگروه ملی در حوزه عفاف، حجاب و خانواده مورد پیشنهاد 
قرار گرفت. این کارگروه ملی در سازمان امور اجتماعی تشکیل شود و هر سه ماه 

گزارش گیری از دستگاه ها داشته و روند اجرای کار را بررسی کند.
رحمانی فضلی بیان داشت: مسئله حجاب یک مسئله علمی است و باید از نظرات 

وزیر کشور؛ دولت از تولید پوشاک ایرانی- اسلامی حمایت می کند
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جامعه شناسان، علما و فضلا، روانشناسان و افراد صاحب نظراستفاده کرد تا بتوان 
تحلیل محتوا داشته و بر اساس آن برنامه ریزی عملی و کاربردی کنیم.

وزیر کشور تاکید کرد: نباید کاری کنیم تا بازخورد نارضایتی و ناکارآمدی در 
حوزه های اداری و ... علائم خود را در جاهای دیگر نشان دهد.

رحمانی فضلی یادآور شد: برخورد فیزیکی با کسانی که در منظر عمومی اقدامات 
ناهنجارانه می کنند، مناسب نیست، بلکه باید آنان احضار و تخلفشان تفهیم شود 

و به نسبت جرم و تخلفی که انجام داده با این افراد برخورد قانونی شود.
وزیر کشور از سازمان برنامه و بودجه خواست ردیف های بودجه تمامی دستگاه ها 
در حوزه آسیب های اجتماعی را استخراج، بررسی و هر سه ماه گزارش این 

هزینه ها را به سازمان امور اجتماعی ارائه کند.
وی بیان کرد: تعداد سازمان های مردم نهاد فعال در حوزه عفاف و حجاب کم 
هستند که با توجه به اینکه مسئله حجاب مسئله ای اجتماعی است و باید از 
طریق اجتماعی به آن پاسخ دهیم، ارائه مجوز به سازمان های مردم نهاد متقاضی 
فعالیت در حوزه عفاف و حجاب تسهیل شود هرچند تنها ارائه مجوز کافی نیست 
و باید نسبت به توانمند سازی و ایجاد گفتمان دقیق بین این جی او ها اقدام کرد.
رحمانی فضلی خاطرنشان کرد: کسانی که به صورت تشکیلاتی و سازماندهی 

شده با اقدامات مخرب در حوزه عفاف و حجاب مرتکب تخلف می شوند، باید 
نیروی انتظامی با آنها برخورد کند.

وزیر کشور عنوان داشت: همچنین با کسانی که اقدام به کشف حجاب در خودرو، 
ایجاد مزاحمت برای نوامیس مردم و اقدامات از این قبیل که طبق قانون تخلف 
به شمار می روند، می کنند؛ باید به طور مناسب این موارد تخلف به آنها تفهیم 

شده و طبق قانون برخورد شود.
رحمانی فضلی با تاکید بر لزوم حمایت جدی از تولید پوشاک ایرانی اسلامی 
گفت: شهرداری ها موظف خواهند بود که به این تولید کنندگان در عرضه و 
فروش محصولاتشان در ارائه نمایشگاه ها تسهیلات ویژه در نظر بگیرند و این 
آمادگی وجود دارد که در صورت ارائه طرح مناسب با بررسی آن بتوانیم این مسیر 
را تسهیل کنیم. وزیر کشور لزوم توجه به پوشش های محلی و بومی را بسیار 
ضروری دانست و افزود: پوشش های محلی جلوه های زیبا از فرهنگ های 
مختلف در اقصی نقاط کشورمان به شمار می روند که باید استفاده از پوشش 
های محلی را در استانها مجددا احیا کنیم. رحمانی فضلی یادآور شد: همگرایی 
و همکاری دستگاه ها در حوزه اجتماعی نسبت به گذشته بهتر شده و اقدامات 

دستگاه ها در این زمینه مشهود و قابل قبول است.

معاون امور اقتصادی و بازرگانی وزارت صنعت، معدن و تجارت معتقد است با اتخاذ 

سیاست هایی سهم ایران از تجارت بین الملل پوشاک جهان باید افزایش یابد.
 حسن یونس سینکی در حاشیه سفر به سه استان قزوین، همدان و کرمانشاه 

اظهارداشت: آمارها نشان می دهد حجم تجارت پوشاک در جهان در حدود 
410 میلیارد دلار است این در حالی است که سهم ایران از این رقم عظیم به 

حدود 900 میلیون دلار می رسد که اصلا کافی نیست.
 به گزارش خبر آنلاین،  معاون امور اقتصادی و بازرگانی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت با اشاره به اینکه افزایش این سهم می تواند با اتخاذ سیاست هایی 

در جهت رونق وضعیت تولید و بازاریابی دقیق در بازارهای جهانی اتفاق بیفتد، 
بتوانیم  امیدوارم  برای کار دارد و  ، فضای مساعدی  گفت:»صنعت پوشاک 
موقعیت بالقوه خودمان در این صنعت را در بازارهای داخلی و جهانی بافعل 

کنیم.
 او گفت: وقتی ساخت ایران جهانی شود، ابعاد فرهنگی و اجتماعی این اقدام، 

در کنار ابعاد اقتصادی آن نیز اهمیت می یابد.
این مقام مسئول با تاکید بر اینکه مساله حمایت از تولید داخلی صرفا مساله ای 
اقتصادی نیست، با تاکید بر نقش دستگاه های فرهنگی در این پروسه عنوان 
کرد: با توجه به شعار اعلامی مقام معظم رهبری برای سال جاری ، لازم است 

تدابیری جدی در این حوزه اندیشیده شود.
سینکی گفت: طبق تصمیمات اخاذ شده میزان صادرات غیر نفتی ایران با 
هشت میلیارد دلار افزایش امسال به 55 میلیارد دلار می رسد و در نتیجه برنامه 
ریزی برای ارتقای تولید و استفاده از موقعیت های بالقوه کشور اهمیتی بیش 

از پیش را داراست.
افزایش صدور  از محل  افزایش صادرات  از   به گفته وی 6.5 میلیارد دلار 
کالاهای صنعتی و 1.5 میلیارد دلار از محل افزایش صادرات اقلام معدنی 

حاصل خواهد شد.

سینکی: سهم ایران از تجارت جهانی پوشاک کافی نیست
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لباس رهبران و اعضای ارکستر برای اجراهای ویژه جام جهانی روسیه 2018 
رونمایی شد.  طی برنامه ای ویژه در هتل اسپیناس پالاس تهران، لباس های 

ارکسترهای بنیاد رودکی رونمایی شد.
به گزارش خبرنگاران پویا،  در این برنامه ابتدا نشست علی اکبر صفی پور مدیرعامل 
بنیاد رودکی و سومبات هاکوپیان مدیر عامل شرکت هاکوپیان حضور داشتند. در ابتدای 

این نشست مدیرعامل بنیاد رودکی گفت: همکار بنیاد و شرکت هاکوپیان موجب 
شکل گیری این اتفاق شده اند و امیدواریم این رخداد موجب رونق فرهنگ، هنر و 
صنعت ایران شود. در دو سال گذشته فراز و نشیب های زیادی را در بنیاد رودکی 
شاهد بودیم. دو سال پیش وضعیت ارکسترها در فروردین 1395 را به یاد بیاوریم. 
آن زمان و آنروز را با هم مقایسه کنیم و عادلانه قضاوت کنیم. در این دو سال 
کارهایی که لازمه مدیریت منسجم فضای هنری و اداره ارکسترها بوده را انجام 

دادیم. تما پیش نیازهای این امر را با فکر پیش بردیم.
 او ادامه داد: ارکسترها باید صاحب شخصیت میشد و اجراهای مداومی را برگزار می 
کرد. امشب هم شاهد آراستگی نوازندگان ارکستر به لباسی فاخر است. خوشحالم 
که در سال حمایت از کالای ایرانی و تولید داخلی، ارکستر سمفوتیک و ارکستر ملی 

از طرف مجموعه ای حمایت می شود که تولیدکننده داخلی است.
حمایت های هاکوپیان امکان حضور ارکسترهای ما در جام جهانی را فراهم کرده 
است. کار بزرگ نیازمند حمایت بزرگ است. وقتی گروه کوچک باشد هزینه ها 
اندک است و حاصل هم ماندگار نیست. کار ما امکانپذیر نیود مگر با حمایت های 
شرکت هاکوپیان. ارکسترهای ما طی سه شب در شهرهای سن پترزبورگ، کازان 

و مسکو در روزهای جام جهانی روی صحنه خواهد رفت.
 صفی پور گفت: ر روزهای برگزاری جام جهانی روسیه و همزمان با حضور تیم 
ملی فوتبال کشورمان در این رقابت ها، ترکیبی از نوازندگان ارکسترهای ملی و 
سمفونیک تهران، اجراههیی در شهرهای مختلف روسیه دلشته باشند. اگر حمایت 
های اینچنینی از موسیقی ارکسترال بیشتر شود، خیلی زود می توان فاصله های 

موجود میان ارکسترهایمان و ارکسترهای برجسته جهان را کم کنیم.
 در ادامه مدیرعامل شرکت هاکوپیان گفت: ما عاشقانه وارد این کار شدیم و دوست 
داریم در این رویداد بزرگ سهممان را با افتخار ادا کنیم. برای اولین بار پس از 
انقلاب شاهدیم که برای ارکسترها لباس طراحی و ساخته می شود. امروزه در 
جهان اثبات شده که هیچ شرکتی نمی تواند به حیاتش ادامه دهد مگر اینکه در 
مسائل اجتماعی نقش داشته باشد.  او ادامه داد: موسیقی چیزی است که در فرهنگ 
ما جایگاه ویژه ای دارد. پس یکی از دلایل حمایت ما این است که صنعتمان در 
تاریخ و فرهنگمان ریشه دارد. دو هنر ریشه دار به هم پیوسته اند امیدواریم در ادامه 
کارهایی بزرگ شکل گیرد.  هاکوپیان درباره چگونگی طراحی و دوخت لباس های 
اعضای ارکستر گفت: نوازندگانی که سازهای مختلف می نوازند را بررسی کردیم و 
حرکتشان را هنگام نواختن بررسی کردیم و براسا آن لباس ها را طراحی کردیم.در 

بخش بانوان هم سعی کردیم اصالت ها و الزامات لازم را رعایت کنیم.
 در بخش دیگری از این نشست صفی پور گفت: در فعالیت های بنیاد رودکی تکیه 
اصلی بنیاد بر بودجه های دولتی بود. اما برای انجام کارهای بزرگ باید به سمت 
کارهای تازه رفت. ما در سند برنامه ریزی استراتژیکمان رفتن به سمتی است که 

بتوانیم تکیه بنیاد رودکی بر بودجه های دولتی را کم کنیم.
از پاییز سال گذشته این کار انجام شد. در بخش معاونت برنامه ریزی بنیاد رودکی 
یکی از کارهایی که می کنیم بهره مندی از راهای جدید برای درآمدزایی بیشتر 
است. ما در یکی از اجراهای ارکسترها بلیت های 10 هزار تومانی فروختیم و این 
کار نتیجه همین فعالیت ها بود. در بررسی هایمان شرکت های دیگری بودند که 
مبالغ بیشتری را به عنوان اسپانسر پرداخت می کردند. اما در نهایت و با رهنمود 
وزیر ارشاد به سمت شرکتی ایرانی رفتیم که هاکوپیان بود تا شاهد قرار گرفتن هنر 
و صنعت ایرانی در کنار هم بودیم. هاکوپیان در ادامه گفت: هر ایرانی که هاشق 
میهنش هست باید به هر کاری که برای ایران می کند افتخار کند. فرش ایرانی 
بهترین نمونه است. ما در زمینه تولید لباس مشکلات زیادی نداریم. اما در کشورمان 
زیرساخت ها و نگاه اصیل به صنعت پوشاک وجود نداشته است. اما امروز این اتفاق 
افتاده و با زمینه هایی که امروز در حال مهیا شدن است طی پنج سال گذشته شاهد 
به اوج رسیدن تولید لباس در ایران خواهیم بود و به جایی می رسیم که بتوانیم با 

برندهای خارجی رقابت کنیم.
 صفی پور: حمایت های هاکوپیان بیشتر به سمت حمایت از هنر و فرهنگ است. 
حضور هاکوپیان در کنار ارکستر برای حمایت از هنر ایرانی است. مجموعه بنیاد و 

مجموعه هاکوپیان در مجموع به حمایت از تیم ملی می اندیشد.
 مدیرعامل بنیاد رودکی در پایان گفت:ارکسترها در هر اجرا برنامه ای کامل داریم 

که سه قطعه اش ویژه جام جهانی و بقیه اش رپرتواری کامل است.
 در پایان این نشست و طی برنامه ای ویژه، لباس های ارکسترها رونمایی شد.

رونمایی از لباس های ارکستر برای جام جهانی
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صنعت پوشاک، ظرفیت های بالقوه ای در اشتغال زایی و درآمدزایی دارد اما برای رونق بیشتر 
نیازمند برند سازی است. با توجه به قدمت طولانی صنعت نساجی در ایران، انتظارات از 
این بخش بالاتر از شرایط موجود است، حوزه ای که به شدت تشنه سرمایه گذاری، تدبیر 
و برنامه ریزی است و به دلیل ضعف و کاستی های بسیار، متاسفانه فرصت سوزی های 
بسیاری در این بخش صورت گرفته، فرصت سوزی هایی که به امروز و دیروز خلاصه 

نمی شود و سال های مدیدی است گریبانگیر این صنعت پولساز و سودآور شده است.
به گزارش تجارت نیوز، خوب یا بد، کم نیستند جوانان و نوجوانانی که هزینه های سنگینی 
را صرف خرید البسه و پوشاک برند می کنند، آن هم در همین شرایط اقتصادی پیچیده ای 
که با آن مواجه هستیم، برخی گمان می کنند که لزوما تمامی این افراد، متمول و ثروتمند 
هستند اما هجمه سنگین تبلیغات، تغییر سبک زندگی و تغییر ذائقه بسیاری از جوانان باعث 
شده تا امروز برخی افراد درآمدی که به سختی به دست می آورند، به راحتی صرف خرید 

البسه برند کنند.
بارها از لزوم برند سازی در صنعت پوشاک کشورمان سخن به میان آمده، صنعتی که 
پوشاک بسیار با کیفیتی را نیز تولید می کند، البسه ای که در داخل مرزهای جغرافیایی ایران 

زمین تولید می شود اما با برچسب های خارجی به فروش می رسد.
امید کازرونی، یکی از توزیع کنندگان لباس مردانه در غرب استان تهران، با اشاره به 

گردش مالی بسیار بالای صنعت پوشاک در جهان اظهار داشت: بدون تردید ایران نیز از 
این قاعده مستثنی نیست و با همین رکودِ جاری در اقتصاد کشور و با همه نارسایی ها و 
گلایه هایی که از توزیع کننده تا فروشندگان خُرد و تولیدکنندگان عمده از وضعیت بازار 
مطرح می کنند اما به نسبت بسیاری از محصولات دیگر، پوشاک از گردش مالی نسبتا 
مطلوب تری برخوردار است. وی افزود: در صورت برنامه ریزی برای برندسازی در این 
صنعت )تولید داخلی( شاهد بروز تحولی جدی در این عرصه خواهیم بود اما متاسفانه 

اقدامات انجام شده در این خصوص کافی به نظر نمی رسد.
این توزیع کننده عمده پوشاک عنوان کرد: گزارشات رسانه ها نشان می دهد مذاکرات و 
رایزنی هایی در این خصوص انجام شده اما آنچه که از واقعیتِ داخلی تولید پوشاک شاهد 
هستیم گویای این واقعیت است که همچنان واردات همچون آفتی جدی، تولید داخلی 
را هدف قرار می دهد. وی در خصوص راهکار برون رفت از وضعیت موجود، گفت: موارد 

بسیاری در این ارتباط از سوی کارشناسان ذی ربط مطرح شده و می شود که تکرار بسیاری 
از آن ها باعث کلیشه ای شدن آن شده و برای حصول نتیجه واقعی باید به اتخاذ تدابیر ویژه 

و هوشمندانه تری اقدام نمود.
کازرونی عنوان کرد: فرهنگ سازی، آموزش و اطلاع رسانی، نقش مهمی در حمایت از 
تولید داخلی دارد اما عنصر کافی به نظر نمی رسد که اگر این بود با وجود تولیدات بسیار 

رسانه ها در این خصوص، در شرایط فعلی وضعیت متفاوتی را شاهد بودیم.
این توزیع کننده پوشاک عنوان کرد: متاسفانه در سالیان گذشته، تولید و عرضه پوشاک 
بی کیفیتِ داخلی، ذهنیتی مخدوش را در افکار بسیاری از مخاطبان و جامعه هدف ایجاد 
کرده و همین طرز تفکر باعث شده تا عده ای، گمان کنند صرفا کیفیت مطلوب را باید در 
لباس های خارجی جستجو کرد. وی افزود: این تصور، تنها با تولیدات رسانه ای و تهیه 
گزارشات تبلیغاتی از بین نمی رود، بلکه فاصله گرفتن ازاین ذهنیتِ مخرب، مستلزم 
برند سازی در صنعت پوشاک است. کازرونی گفت: وقتی جامعه هدف پوشاک این واقعیت 
را مشاهده کند که بسیاری از تولیدات ایرانی در بازارهای معتبر کشورهای خارجی، عرضه و 
به فروش می رسند، نگرشش به تولید داخلی تغییر می کند. این توزیع کننده پوشاک عنوان 
کرد: حصول این امر مستلزم جذب سرمایه گذاری است و قطعا با تولید مشترک پوشاک 
از سوی شرکت های خارجی و فعالان تولیدیِ داخلی این امر به نحو شایسته ای محقق 
می شود همچنین شاهد دستیابی به توفیقاتی ویژه ای در عرصه نیز خواهیم بود. وی افزود: 
در چنین شرایطی بصورت بالقوه زمینه مناسبی برای مقابله با قاچاق نیز فراهم خواهد شد 
زیرا فروش هر محصولی به شدت تابع عرضه و تقاضا است و وقتی تقاضا برای محصولات 

قاچاق فراهم نباشد، طبیعتا ضریب عرضه آن نیز با افُتِ همراه خواهد شد.
چندی پیش، محسن سلیمانی، عضو هیات مدیره مرکز پژوهش های اتحادیه پوشاک در 
ارتباط با سرمایه گذاری تولید کنندگان پوشاک خارجی در ایران در گفت و گویی با رسانه ها 
عنوان کرد: مباحث و مذاکراتی برای ورود و مشارکت برندهای خارجی در ایران انجام شده 
و با وجود ارائه مجوزهای مربوطه از سوی وزارت صنعت، معدن و تجارت برای تحقق این 
امر، ظاهرا تولیدکنندگان خارجی موفق به جلب نظرِ مساعدِ طرف های خود برای سرمایه 
گذاری در ایران نشده اند. وی در ادامه می افزاید: در حال حاضر، بسیاری از تولید کنندگان 
داخلی به محصولات خود مارک خارجی می چسبانند و آنها را به فروش می رسانند و باید 
گفت ما دچار یک عارضه فرهنگی شده ایم و در صورت موفقیت در ایجاد چند برند داخلی 

خوب و با هویت، بر این عارضه و نقصان غلبه خواهیم کرد.
یکی از انتظارات از فضای دوران پسابرجام، معطوف به این واقعیت می شد که با رفع موانع 
تحریم )حداقل در بخش مراودات و ارتباطاتِ خارجی و بین المللی( روند نتیجه بخشی و 

تحقق چنین اهدافی بیش از پیش تسریع شود.
موضوعی که با حمایت مضاعف دولت، شرایط مطلوب تری را تجربه خواهد کرد و قطعا 

موفقیت در این عرصه به نفع مردم و دولت خواهد بود.
امید آن می رود نگرش و نگاه ها به این حوزه تغییر کند و با در اولویت قرار گرفتن صنعت 
پوشاک و حمایت واقعی دولت از تولید داخلی و تلاش برای برند سازی در این عرصه، 

چشم اندازی فراتر از بازار داخلی، یعنی تسخیر بازارهای خارجی را در سر بپرورانیم.

ضرورت برندسازی در صنعت پوشاک
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 رئیس سازمان توسعه تجارت با اشاره به واردات حدود یک میلیارد دلار پوشاک 

قاچاق به کشور گفت: سال گذشته فقط 59 میلیون دلار پوشاک به صورت رسمی 
به کشور وارد شد. مجتبی خسروتاج در مورد میزان واردات پوشاک به کشور گفت: 

براساس گزارش همکاران )گزارش های داخلی( میزان واردات رسمی پوشاک به 
کشور در سال گذشته حدود 59 میلیون دلار بوده است، در حالی که براساس 
گزارش مرکز تجارت بین الملل صادرات پوشاک کشورهای مختلف جهان به ایران 
حدود یک میلیارد دلار بوده است. به گزارش خبرگزاری فارس، رئیس سازمان 
توسعه تجارت گفت: این تفاوت در دو رقم بیانگر حجم قاچاق پوشاک به ایران 
است، البته روش های دیگری در محاسبه میزان قاچاق کالای پوشاک به کشور 
وجود دارد که ممکن است رقم بالاتری را نشان دهد. وی افزود: سال گذشته حدود 

53 میلیون دلار پوشاک نیز از ایران به خارج از کشور صادر شده است. 
معاون صادراتی وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: آمار فوق بیانگر این واقعیت 
است که صنعت پوشاک داخلی از محدودیت ها و چالش های متعدد و جدی داخلی 

و همچنین واردات غیر رسمی پوشاک رنج می برد.
وی با بیان اینکه به دلیل سهم اندک واردات رسمی این سهم قابل اغماض است، 
گفت: حتی موافقت نامه های ترجیحی نقش چندانی در افزایش واردات رسمی 

پوشاک نداشته است.

واردات حدود یک میلیارد دلار پوشاک قاچاق به کشور
ورود 59 میلیون دلار پوشاک به صورت قانونی تولید و تجارت

مسعود گلابدار مدیر بخش تولید صنایع نساجی بافت اصفهان درباره شرایط حاکم بر 

فعالیت این کارخانه در سال گذشته به خبرنگار امتداد نیوز، گفت: صنعت نساجی 
در ایران قدمتی طولانی دارد و یکی از مهم ترین بخش  های اشتغال  زا است که 
البته این صنعت در سال  های اخیر با مشکلاتی روبرو شده و توجه به مشکلات 
آن بسیار ضروری است. مدیر بخش تولید صنایع نساجی بافت اصفهان با اشاره 
به اینکه نساجی در میان نیازهای اساسی اقتصادی در درجه   سوم اهمیت پس از 

موادغذایی و مسکن قرار دارد، اظهار داشت:  از آن جا که این صنعت نسبت به 
بخش  های اقتصادی در سطح ملی و نیز در بین زیربخش  های صنعت، بالاترین 
توان اشتغال  زایی را به خود اختصاص داده، بنابراین، مشکلات آن و رفع آن  ها 
اهمیت بسیاری دارد. او تصریح کرد: زیربنای رشد و توسعه   صنعت نساجی، 
آرامش در وضعیت تامین ماده   اولیه  است که در این بخش نیز با مشکلاتی مواجه 
هستیم و بخش عمده مواد اولیه از طریق واردات تأمین می شود. گلابدار ادامه 
داد: امیدواریم در سال جدید، سیاست- های حمایت از تولید داخلی محصولات 
از هر زمان دیگری عملی شود و شاهد کاهش مشکلات و  نساجی بیش 
دغدغه های اقتصادی در عرصه صنعت نساجی باشیم. او افزود: شرکت ما در 
زمینه بافت، رنگ و تکمیل پارچه فعالیت می کند که در حد توان توانسته ایم 
کمک شایانی به تأمین پارچه مورد نیاز لباس فرم و لباس مدارس داشته باشیم 
و تلاش می کنیم با ورود ماشین آلات جدیدترین، فعالیت این مجموعه را بیشاز 
گذشته رونق بخشیم. مدیر بخش تولید صنایع نساجی بافت اصفهان در خاتمه 
ابراز امیدواری کرد سال جدید شاهد از بین رفتن واردات پارچه و پوشاک قاچاق 
به کشور باشیم و بتوانیم در فضای رقابتی با دیگر کشورهای همسایه و فعال 

دراین حوزه همچون ترکیه، هنر و پاکستان موفق باشیم.

صنعت نساجی از مهمترین بخش های اشتغالزای کشور است
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عضو هیات مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران دستورالعمل واردات 

پوشاک به کشور را صرفا در حد یک ابلاغیه دانست و تصریح کرد که به هیچ وجه کنترل 
و نظارت لازم در این رابطه صورت نمی گیرد. از سوی دیگر با وجود اینکه مصرف پوشاک 
در کشور کاهش نیافته، واردات رسمی سه میلیون دلار کم شده در صورتیکه باید طبق 
این دستورالعمل واردات رسمی بیشتر می شد.  مجید نامی -عضو هیات مدیره اتحادیه 
تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران، با انتقاد از وضعیت اجرای دستورالعمل نحوه صدور 
گواهی فعالیت نمایندگان و شعب شرکت های خارجی عرضه کننده پوشاک در ایران اظهار 
کرد: متاسفانه این دستورالعمل تنها به مرحله ابلاغ رسید و به هیچ وجه اجرای آن به طور 
جدی دنبال نمی شود و به عینه شاهد مبارزه با قاچاق و کنترل فروشگاه های سطح شهر 
در حوزه پوشاک نیستیم.  وی با بیان اینکه کشور ترکیه اعلام کرده است در فاصله زمانی 

دی ماه 1395 تا دی ماه 1396 به میزان 300 میلیون دلار پوشاک به ایران وارد کرده 
است، گفت:  نکته قابل تامل این است که میزان واردات رسمی پوشاک در کشور طی سال 
گذشته معادل 59 میلیون دلار بوده است. حال خود متوجه شوید که تا چه حد قاچاق در 
حوزه پوشاک صورت می گیرد!  نامی با بیان اینکه دستورالعمل نحوه صدور گواهی فعالیت 
نمایندگان و شعب شرکت های خارجی عرضه کننده پوشاک در ایران در ظاهر امر اجرایی 
می شود و عملا کنترلی صورت نمی گیرد، تصریح کرد: چندین و چند بار پیگیری های 
مختلفی در این رابطه صورت گرفته که متاسفانه به نتیجه نمی رسد. برخی ارگان ها موظف 
هستند که کنترل های لازم را از نظر قانونی در این رابطه انجام دهند اما این اتفاق به درستی 
انجام نمی شود.  وی با اشاره به اینکه کنترل و نظارت لازم و کافی بر فعالیت نمایندگان 
و شعب شرکت های خارجی عرضه کننده پوشاک در ایران صورت نمی گیرد، اظهار کرد: 
در حالی که کشور ترکیه اعلام کرده در سال 2017 معادل 300 میلیارد صادرات به ایران 
داشته، اما کلیه واردات پوشاک به ا یران از سراسر دنیا در سال گذشته معادل 59 میلیون 
دلار بوده که این رقم قابل تامل است.  نامی همچنین با اعلام اینکه در سال 1395 معادل 
62 میلیون دلار و در سال 1396 معادل 59 میلیون دلار پوشاک به صورت رسمی وارد 
شده است، بیان کرد: علی رغم شعارها و وعده های داده شده در ارتباط با مبارزه با قاچاق کالا 
به  ویژه در حوزه پوشاک چگونه سه میلیون دلار واردات رسمی پوشاک به کشور کاهش 
یافته است؟  مشخصا مصرف پوشاک در کشور کاهش نیافته است و حدود 10 میلیون دلار 

به صورت سالانه پوشاک در کشور مصرف می شود.

پوشاک خارجی آب رفت!

دبیر کارگروه مد و لباس کشور، ضمن ارائه گزارش عملکرد سال های اخیر به وزارت کشور 

خواستار بازنگری سرفصل های درسی در حوزه مد و لباس شد.  حمید قبادی دبیر کارگروه 
ساماندهی مد و لباس با حضور در شورای اجتماعی کشور گزارشی از عملکرد سال- های 
اخیر این کارگروه در زمینه مد و لباس ارائه کرد.  این شورا که به ریاست وزیر کشور و 
حضور نمایندگان و مسئولان تعداد زیادی از دستگاه  ها مانند قوه قضائیه، صدا و سیما، 
مرکز زنان و امور خانواده، نهاد ریاست جمهوری، شورای عالی انقلاب فرهنگی، کمیسیون 

شورای فرهنگی و اجتماعی مجلس شورای اسلامی، سازمان تبلیغات اسلامی، وزارت 
بهداشت و درمان و آموزش پزشکی، وزارت علوم تحقیقات و فناوری، وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی برگزار نمود مسئولیت رصد و برنامه  ریزی و سیاستگذاری امور اجتماعی 

کشور را بر عهده دارد.
 در این جلسه حمید قبادی گزارشی از روند همکاری اتحادیه  ها و انجمن  های صنفی 
مرتبط اقدامات صورت گرفته در بخش های مختلف مانند سبک زندگی ایرانی اسلامی 
و طراحی مستمر هنرمندان، برگزاری جشنواره  ها و رویدادهای ملی و استانی و عفاف و 
حجاب و همایش ها و نمایشگاه ها و هویت بخشی به فعالیت  ها و راه  اندازی موسسات مد 
و لباس، پایگاه های اطلاع  رسانی مد و معرفی مراکز عرضه لباس ایرانی و اسلامی، مجوز 
مزون ها و اعطای نشان مالکیت و صدور بیش از 25000 نشان شیما، تدوین آئین  نامه  های 
تخصصی و هم چنین اقدامات انجام شده در زمینه اقتصاد مقاومتی و حمایت از کالاهای 

ایرانی و فرهنگ سازی، استفاده از محصولات ایرانی را ارائه کرد.
 هم چنین قبادی با اشاره به تشویق مردم و طراحان و تولیدکنندگان داخلی به کالای ایرانی 
اجرای موفق اعطای نشان با افتخار ساخت ایران را اعلام و بیان کرد در سال جاری تعداد 
این مراکز به 20 هزار واحد خواهد رسید. قبادی در ادامه به حضور فعالان مد و لباس در 10 

رویداد بین  المللی اشاره و از ظرفیت های بالای این ها یاد کرد.

تشریح عملکرد سال  های اخیر کارگروه در زمینه مد و لباس در شورای اجتماعی کشور
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یکی از معدود صنایعی که توامان دارای چند ویژگی ظرفیت بالای تولید داخل، 
پتانسیل اشتغال زایی مستقیم و غیرمستقیم گسترده و تقاضای بازار تضمین شده است 
و در سال حمایت از کالای ایرانی، انتظارات از آن بالاتر هم رفته، صنعت پوشاک 
است.  با وجود مصوبات و تصمیماتی که سال قبل توسط دولت برای ساماندهی 
صنعت پوشاک با هدف حمایت از تولید داخل گرفته شد، همچنان بازار پوشاک ایران 

در انحصار قاچاق است.
 به گزارش  ایران اکونومیست، بر اساس آماری که دیروز معاون وزیر صنعت اعلام 
کرد، در سال گذشته در مقابل قاچاق یک میلیارد دلار پوشاک به کشور، واردات 
رسمی آن فقط 59 میلیون دلار بوده؛ یعنی سهم قاچاق از واردات پوشاک به کشور 

94 درصد و سهم واردات رسمی کمتر از 6 درصد بوده است.
 فعالان بخش خصوصی معتقدند در ایران توانمندی بالایی در حوزه پوشاک داشتیم 
که در حال حاضر از بین رفته است. یکی از علت های آن قوانین و مقررات داخلی 
کشور است که دست تولیدکننده داخلی را بسته و دست واردات خارجی را باز کرده 
است.  به گفته تولیدکنندگان، یکی از مهم ترین مشکلات صنعت پوشاک ایران، 
واردات کیلویی لباس است؛ در حالی که در هیچ کشوری مثل ایران واردات پوشاک 
به صورت کیلویی انجام نمی شود. وقتی پوشاک در گمرک کیلویی ثبت و ترخیص 
می شود چگونه می توان قاچاق آن را کنترل کرد، در حالی که کالای وارداتی باید 
دارای شناسه و تعیین نوع باشد.  مشکل دیگر صنعت پوشاک ایران، واردات گسترده 
از مناطق آزاد است. این در حالی است که مناطق آزاد برای واردات مواد اولیه، ساخت 
و صادرات کالا ایجاد شده اند، نه واردات کالای ساخته شده و نهایی همچون پوشاک. 
 برخورد با واحدهای صنعتی متخلف هم مهم است و اگر با واحدهای صنعتی 

ارائه کننده کالای قاچاق برخورد نشود مقابله با قاچاق کالا ابتر می ماند.
 در مجموع، ارائه مشوق های لازم برای تولیدکنندگان، حمایت فنی و مهندسی 

از شرکت ها و تولیدکنندگان داخلی، الزام تدریجی تولید پوشاک با فرهنگ ایرانی، 
ایرانی و  از کالای  استفاده  ایرانی، فرهنگ سازی  تبلیغات کالای  رایگان کردن 
ذائقه سازی، اجرای مصوبه جایزه تشویقی صادرات و استفاده از روابط رسمی با 
کشورها با محوریت همسایگان برای ورود کالای ایرانی به بازارهای آنها راهکارهایی 

است که کارشناسان برای حمایت از پوشاک ایرانی بیان می کنند.
 رئیس سازمان توسعه تجارت با اشاره به واردات حدود یک میلیارد دلار پوشاک 

قاچاق به کشور گفت: سال گذشته فقط 59 میلیون دلار پوشاک به صورت رسمی 
به کشور وارد شد.

مجتبی خسروتاج  در مورد میزان واردات پوشاک به کشور گفت: میزان واردات 

رسمی پوشاک به کشور در سال گذشته حدود 59 میلیون دلار بوده است، در حالی 
که بر اساس گزارش مرکز تجارت بین الملل صادرات پوشاک کشورهای مختلف 

جهان به ایران حدود یک میلیارد دلار بوده است.
 رئیس سازمان توسعه تجارت گفت: این تفاوت در دو رقم بیانگر حجم قاچاق 
پوشاک به ایران است، البته روش های دیگری در محاسبه میزان قاچاق کالای 

پوشاک به کشور وجود دارد که ممکن است رقم بالاتری را نشان دهد.
 معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: آمار فوق بیانگر این واقعیت است که 
صنعت پوشاک داخلی از محدودیت ها و چالش های متعدد و جدی داخلی و همچنین 
واردات غیررسمی پوشاک رنج می برد.  وی با بیان این که به دلیل سهم اندک واردات 
رسمی، این سهم قابل اغماض است، گفت: حتی موافقت نامه های ترجیحی نقش 

چندانی در افزایش واردات رسمی پوشاک نداشته است.
 خسروتاج در ادامه با بیان این که در برنامه جامع مبارزه با قاچاق کالا مطرح شده که 
باید تولید داخلی جایگزین مناسبی به جای واردات کالای قاچاق خارجی باشد، گفت: 
حمایت از تولید داخلی با کیفیت مناسب می تواند به انگیزه و خواست مصرف کننده 
پاسخ دهد، نکته دیگر این که نحوه واردات کالای خارجی هم باید چارچوب و قاعده 

داشته باشد.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به این که دستورالعمل ها باید اصلاح و 
به روز شود، ادامه داد: وقتی به 55 درصد تعرفه پوشاک 40 درصد تخفیف داده شود 
اثر آن از بین می رود، واردات یک میلیارد دلاری پوشاک به ایران از طرف تجارت 
جهانی و ثبت 59 میلیون دلاری واردات پوشاک به معنای این است که تقریبا همه 
واردات پوشاک کشور قاچاق است و سهم بسیار ناچیزی از مبادی رسمی وارد کشور 
می شود، بنابراین باید در حوزه پوشاک کارهای اساسی صورت گیرد. کد رهگیری 

یکی از راه های کنترل قاچاق، پوشاک است.
  ابوالقاسم شیرازی، رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک تهران درباره 

راهکارهای حل معضلات بازار پوشاک عنوان کرد: پوشاک ملی نیازمند حمایت 
است و باید در عرصه رقابت مزیت دار باشد،چراکه انواع موانع و مصارف مثل مالیات، 
مالیات بر ارزش افزوده، بیمه و تأمین اجتماعی به مشکلات این بخش اضافه کرده 

پیامدهای قاچاق یک میلیارد دلاری پوشاک بر کالای ایرانی
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است.  وی ادامه داد: باید روی نام و نشان ایرانی به لحاظ فرهنگی کار کرد، چرا باید 
بخشی از تولیدات داخلی با مارک و نشان خارجی عرضه شود؟

 شیرازی اعلام کرد: حدود صد فروشگاه بزرگ در تهران تدارک دیده شده تا تنها 
کالای ایرانی عرضه کنند، دستورالعمل های وزارت صنعت، معدن و تجارت هم باید 
به شکلی باشد که اجازه واردات به برندهای خارجی داده نشود؛ در حال حاضر شرایط 

عکس این موضوع است. 
 حدود یک سال پیش بعد از مدت ها معطل ماندن مصوبه ای که قرار بود از تولید 
داخل در برابر واردات حمایت کند، تصویب و قرار شد هر برند پوشاک خارجی که در 
ایران نمایندگی می گیرد در سال اول تأسیس 20 درصد و در سال دوم تا 50 درصد 

تولید خود را در داخل کشور انجام بدهد.
 درواقع وزارت صنعت، معدن و تجارت این مصوبه را برای جلوگیری از واردت 
بی رویه و قاچاق پوشاک مصوب کرد اما ظاهرا بعد از تصویب کسی سراغی از نحوه 
اجرای آن نگرفته است. چون شواهد نشان می دهد این قانون در عمل زیاد قابلیت 

اجرایی شدن نداشته است.
 یک فعال بازار پوشاک در این باره گفت:»در قراردادی که برای اعطای نمایندگی 
در وزارت صنعت بسته می شود از واردکننده تعهد می گیرند 20 درصد جنس وارداتی 
خود را تا سال آینده در داخل تولید کند اما در عمل این موضوع تا سال های بعد 
هم کمتر از 10 درصد اتفاق می افتد. بیشتر واردکننده ها سمت واردات کالا از کشور 

ترکیه می روند و عده ای هم کشور واسطه را انتخاب می کنند و با نماینده اصلی 
قرارداد نمی بندند چون در عمل قرار نیست کالای اصلی که قسمتی از آن هم در 

داخل تولید شود، وارد کشور بشود.«
 در مصوبه وزارت صنعت از واردکننده خواسته شده پوشاک را در قالب فروشگاه های 
زنجیره ای به فروش برساند در حالی که واردکننده توانایی مالی تأسیس فروشگاه 
زنجیره ای را ندارد و اصولا نوع توزیع این کالاهای وارداتی، فروش به مغازه های 
مستقل است. چراکه طبق آمار در کل تهران حدود 200 فروشگاه زنجیره ای فروش 

پوشاک وجود دارد، در حالی که فروشگاه های مستقل حدود 5000 باب است.
 یکی از شرکت های معروف ترکیه ای که نمایندگی های زیادی هم در داخل کشور 
دارد، سه شرکت ثبت کرده است و از هر کار پوشاکی فقط یک عدد به صورت 
رسمی از گمرک وارد و بقیه را به صورت قاچاق وارد می کند. چون تولید از روی 
الگوی همان یک عدد پوشاک وارداتی هم در داخل برای واردکننده به صرفه نیست.

با این شرایط به نظر می رسد حتی خود متولیان اجرای قانون هم به ناکارآمد بودن آن 
یا حداقل ناکارآمد بودن این قانون در فضای فعلی بازار پوشاک آگاه هستند. درواقع 
این قانون که قرار بوده جلوی واردات بی رویه پوشاک و قاچاق را بگیرد تا حدی 
اجرا شده و بعضی واردکننده ها درصدی از اجناس خود را در داخل تولید می کنند، اما 
سطح این تولید هیچ وقت به حدی نرسیده که هدف اصلی قانون، یعنی جلوگیری از 

واردات بی رویه و قاچاق را بگیرد.

نساجی از جمله صنایعی است که در صورت گسترش در آن می توان از واردات 
حجم بالایی از کالاهای مشابه داخلی به کشور و خروج ارز جلوگیری کنیم.

 صنعت نساجی زیرشاخه های متفاوتی دارد که یکی از آنها صنف کشباف و جوراب 
است. به این اتحادیه سری زدیم تا از آخرین شرایط آن مطلع شویم.

 سید علی اصغر بهبهانی  در خصوص اقدامات لازم برای حمایت از کالای ایرانی 

گفت: تولید کنندگان به عنوان بخش اصلی اقتصاد تقاضا دارند موضوع اخذ مالیات 
بر ارزش افزوده بر روی کالا های تولیدی بازبینی شود و در نهایت مصرف کننده 

نهایی پرداخت کننده مالیات بر ارزش افزوده باشد.
 به گزارش خبرگزاری میزان، وی در توضیح اخذ مالیات بر ارزش افزوده بیان کرد: 
به طور مثال از ابتدای تولید تا مرحله پایانی در 4 مرحله از تولید کنندگان مالیات 

بر ارزش افزوده دریافت می شود که حداقل در دو مرحله میزان آن 9 درصد است.
 بهبهانی افزود: ثبات اقتصادی سبب تهیه راحت تر مواد اولیه برای تولید کنندگان 

می شود.
 وی عنوان کرد: با سختگیری در واردات کالای مشابه می توانیم در راستای حمایت 
از تولید داخلی گام برداریم، زیرا در شرایط فعلی تولید کنندگان داخلی توان تولید 

محصولات با کیفیت بالا را دارند.
 رئیس اتحادیه تولید کنندگان و فروشندگان کالای کشباف و جوراب تهران گفت: 

درحال حاضر تولید کنندگان این صنف با ظرفیت 40 الی 50 درصدی مشغول به 
کارند که در صورت حمایت می توانیم کالا های تولیدی را مصرف و مازاد آن را 

صادر کنیم.
 بهبهانی با اشاره به اینکه در این صنف در حدود 3 هزار و 500 تولید کننده مشغول 
به کار می باشند، گفت: با فراهم شدن شرایط مناسب برای تولید کنندگان می توانیم 

شاهد رقابت پذیری کالا های داخلی در بازار های بین المللی باشیم.

واردات کالای مشابه، نفس بنگاه های تولیدی را بند آورد


